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سخني با طائفه به حج رفته

اكنون كه خداي سبحان بر شما منت گذاشت و شما را به خانه خود دعوت كرد و از ميان ميليونها مسلمان شما را براي

انجام اين عبادت عظيم برگزيد، تلاش كنيد...

اكنون كه خداي سبحان بر شما منت گذاشت و شما را به خانه خود دعوت كرد و از ميان ميليونها مسلمان شما را براي انجام
اين عبادت عظيم برگزيد، تلاش كنيد ابراهيم وار به عبادت او بپردازيد و همچون خليل الله(ع) به پروردگار رحيم و مهربان خود
بگوييد؛ وَ اِذْ قالَ اِبْراهيمُ رَبِ اجْعَلْ هذا بَلَداً امِناً وَاجْنُبْنی وَ بَنِیَّ اَنْ نَعْبُدَ الْاَصْنام يعني هنگامي كه ابراهيم گفت: خدايا اين

سرزمين را محلي امن قرار بده و من وفرزندانم را از پرستش بتها دور كن.
و آنچنان مراسم حج را اجرا كنيد كه مطلوب خدا باشد و همان طوري كه خدا از شما مي خواهد نفس خود را قرباني كنيد و با
خود ديگري به ميان اهل و عيال خود باز گرديد و مانند كساني نباشيد كه به قول شيخ بهايي همه اعمال واجب حج را كامل
انجام بدهند اما در مرحله پاياني و در روز عيد به جاي اينكه نفس خود را در راه خدا قرباني كنند، ديگري را به جاي خود به

قربانگاه بفرستند.
حاجي به طواف كعبه اندر تك و پوست

وز سعي و طواف، هرچه كرده است نكوست
تقصير وي آن است كه آرد دگري

قربان سازد، به جاي خود، در ره دوست
(رباعي شماره 16 - ديوان شيخ بهايي)

و كاري كنيد كه مايه شرف و زينت مسلمانان و شيعيان باشد نه آنكه مانند برخي از حاجيان بي خبر كه سفرهاي قبل آنها را
ديده بودم، به جاي رفتن به عبادتگاه هايي مانند مسجد نبوي شريف و يا بيت الله الحرام، اكثر وقت خود را در بازارها مي
گذراندند و با نامحرمان بر سر يك يا دو ريال بيش يا كم مدتها چانه بزنند و نا خود آگاه مرتكب فعل حرام مي شوند نباشيد و به

قول امام معصوم: با كارهايتان براي ما زينت و اعتبار باشيد و براي ما باعث سرافكندگي و بد شدن نباشيد.
و كاري كنيم كه موجب وحدت مسلمانان و نزديك شدن دلهاي آنها به همديگر شود و بيشتر پيرامون مشتركات بين مسلمانان
سخن بگوييم و مطلقاً به مسائل خلافي كه موجب جدايي بيشتر مسلمانان از همديگر مي شود نپردازيم تا اسلام از حج ما

قوت بگيرد نه شكست ديگري بر شكستهاي دیگر در اين دوران اضافه كنيم.
در خانه كعبه دل به دست آوردم
دل بردم و گبر و بت پرست آوردم

زنار ز مار سرِ زلفش بستم
در قبلهء اسلام شكست آوردم

(رباعي شماره 61 - ديوان شيخ بهايي)
آنها كه ربوده الستند

از عهد الست باز مستند
تا شربت بيخودي چشيدند

از بيم و اميد باز رستند
چالاك شدند، پس به يك گام

از جوي حدوث باز جستند
اندر طلب مقام اصلي

دل در ازل و ابد نبستند
خالي زخود و ز دوست باقي

اين طرفه كه نيستند و هستند
اين طايفه اند اهل توحيد

باقي، همه خويشتن پرستند
(يكي از غزليات شيخ بهايي)

در پايان ضمن آرزوي حجي مقبول و سعيي مشكور و گناهي مغفور بر همه حجاج گرامي سراسر جهان به ويژه براي حاجيان
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مؤمن و پرهيزگار ايراني، از خداون منان خواستاريم كه نام ما را با نام حجاج خودش و زايران بارگاه ملكوتي پيامبر گراميش قرار
دهد. آمين رب العالمين.
محمد هادي تسخيري
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